
MEMORANDUM ÚČASTNÍKŮ PANELOVÉ DISKUSE 

 

Stavební trh plánuje snížit počet úrazů 

 Bezpečnost práce na stavbách je o uvědomění si rizik každým 
zaměstnancem a schopnosti minimalizovat tato rizika i za cenu snížení 
pohodlí. 

 Řešením je kombinace prevence a osvěty a účinná represe  
a vynucování dodržování bezpečnostních pravidel. 

 Investor a generální dodavatel musí mít účinné nástroje k tomu, aby 
mohl kontrolovat a vynucovat dodržování bezpečnostních předpisů u 
subdodavatelů.  

 Ekonomika stavby nesmí být upřednostňována při zajišťování 
bezpečnosti práce na stavbách. 

Praha, 20. července 2010 Příčiny nehodovosti na stavbách a cesty ke sníţení počtu úrazů byly 

hlavními tématy panelové diskuse mezi zástupci českých stavebních firem, odborů a dalších 

odborníků z veřejného či akademického sektoru. Akce navázala na bezpečnostní konferenci z konce 

roku 2009 a zaloţení Nadačního fondu Tomáš, jehoţ cílem je eliminovat pracovní úrazy, ale také 

řešení jejich následků jak u postiţených, tak rodinných příslušníků. Účastníci panelové diskuse se 

shodli, ţe bezpečnost práce na stavbách nesmí být předmětem konkurenčního boje. Shodli se také na 

společném zájmu sníţit počet úrazů minimálně na průměr, který je dosahován ostatními odvětvími v 

České republice.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
MEMORANDUM ÚČASTNÍKŮ PANELOVÉ DISKUSE ZE DNE 20. 7. 2010 
 
My, účastníci panelové diskuse:  

1. Máme společný zájem na zlepšení bezpečnosti práce na stavbách v České 
republice, a to zejména v oblasti snížení počtu úrazů a jejich následků.  
 

2. Shodli jsme se, že mezi hlavní příčiny nehodovosti na stavbách patří:  
a. nedodrţování bezpečnostních předpisů; 
b. malá moţnost vynucování dodrţování předpisů mezi investorem, generálním 

dodavatelem a dodavatelem; 
c. tlak na subdodavatele sniţovat ceny dodávek, jenţ se projevuje také nízkým 

důrazem na zajištění bezpečnosti práce jejich zaměstnanců; 
d. nedostatečné vzdělávání a osvěta u zaměstnanců, jeţ souvisí i s vysokou mírou 

fluktuace a omezenými moţnostmi navázání dlouhodobého vztahu mezi firmou  
a zaměstnancem (zaměstnávání zahraničních pracovníků); 

e. nefunkční úrazové pojištění, které nevytváří ekonomický tlak na všechny 
zúčastněné strany na stavbách; 
 

3. Zavazujeme se: 
a. ke sdílení know-how v oblasti bezpečnosti práce na stavbách mezi konkurenčními 

i dodavatelskými firmami; 
b. ke společnému postupu v oblasti osvěty a vzdělávání zaměstnanců  

ve stavebnictví v oblasti bezpečnosti práce; 
c. ţe oblast bezpečnosti práce a investice do ní nebudeme vyuţívat  

ke konkurenčnímu boji při ucházení se o zakázky. 
 

4. Vyzýváme:  
a. všechny stavební firmy působící na českém trhu k zapojení se do této iniciativy; 
b. příslušné orgány státní správy k podpoře učňovského školství v oblasti 

stavebnictví a vytvoření podmínek ke spolupráci firem se ţáky uţ během studií. 
 
 
 



MEMORANDUM ÚČASTNÍKŮ PANELOVÉ DISKUSE 

 
 
 

Účastníci panelové diskuse se také shodli na potřebě vytvořit expertní komisi 

v oblasti bezpečnosti práce. Její roli bude na základě společného konsensu plnit Nadační fond Tomáš, 

a to pod záštitou a za aktivní spolupráce se Svazem podnikatelů ve stavebnictví. Na panelovou 

diskusi bude navazovat druhý ročník bezpečnostní konference na podzim letošního roku.  

 
 
Seznam účastníků panelové diskuse:  
 

Leoš Vrzalík Skanska a.s. 

Jan Leščinský Skanska a.s. 

Pavel Novák Svaz podnikatelů ve stavebnictví v ČR 

Richard Filip Skanska a.s. 

Milan Moravec Oblastní inspektorát práce pro hl. město Prahu 

Jiří Šimáček OHL ŢS, a.s. 

Radoslav Vlasák Odborový svaz Stavba České republiky  

Stanislav Teichman Eurovia CS, a.s. 

Stanislav Paţout AŢD Praha s.r.o. 

 
 
Kontakt: 
Lucie Nováková 
člen správní rady Nadačního fondu Tomáš 
e-mail: lucie.novakova@skanska.cz 
tel.: +420 267 095 364 
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